
Załącznik do protokołu z sesji LVII (stenogram) 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady) 

Dzień dobry państwu, witam państwa serdecznie. Witam pana Wójta, panią Wicewójt, 
witam państwa radnych, sołtysów mieszkańców Gminy Raszyn, pracowników i wszystkie 
osoby, które będą śledziły obrady dzisiejszej sesji. Oczywiście panią mecenas, która będzie 
służyła pomocą prawną. Otwieram obrady 57 sesji Rady Gminy Raszyn. Sesja zwołana na 
podstawie art. 20 ust. 3 u.s.g. z wniosku Wójta Gminy Raszyn, do wniosku dołączono też 
porządek obrad i projekty uchwał wraz z uzasadnieniami. Pani Olgo proszę uruchomić 
możliwość potwierdzenia obecności na sesji, i przystępujemy, jak będziemy mieli kworum do 
dyskusji na Sesji, jeżeli kworum oczywiście. Na razie mamy 11 osób. Proszę państwa o 
potwierdzenie obecności na sesji? 14 osób w tej chwili mamy. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn) 

Pana Darka nie ma.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady) 

Nie kliknąłem? O widzi Pan, dziękuję panie Andrzeju, o widzi Pan, na 1 komputerze i tu 
zamknęło się okienko. O, teraz już poszło, udało się. Dzięki. Pracuje się na dwóch 
komputerach i na jednym okienko wtedy zastawiło. Pani Olgo? W tej chwili mamy nieobecne 
jeszcze 5 osób, tu wymienię Pan Radny Marek Bańburski, pan Radny Andrzej Góreckiej, pani 
Radna Henryka Koper, pani Radna Kuran-Kalata, pani Radna Teresa Senderowska. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn) 

Dzień dobry, Panie Przewodniczący. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady) 

Dzień dobry 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn) 

Szanowni państwo ja mam tu słabe połączenie bez wizji, spróbujemy. Wcisnąłem kworum, ja 
nie wiem, jeżeli pani Ola może dla mnie zrobić to byłbym wdzięczny. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady) 

Pani Olgo, proszę potwierdzić obecność Pana Radnego, Pan Radny zabrał głos także wiemy, 
że jest na sesji. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn) 

Dziękuję bardzo. 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady) 

Potwierdzono Pana obecność, jeszcze 4 osoby, czyli tak jeszcze raz to proszę pani Radna 
Henryka Koper, pan Radny Bańburski, pani Radna Kuran-Kalata, pani Radna Teresa 
Senderowska.  

Olga Kazubek 

Pan Radny Bańburski, loguje się w Zoomie, także... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady) 

Dobrze, na razie zamykam sprawdzanie obecności. 

Proszę pani Olgo zamknąć i przejdziemy do. 

Muszę sobie tworzyć. Obecnych pani Olgo 17 osób? 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn) 

Pana Marka widać. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady) 

Tak, stwierdzam kworum 18. W związku z tym sesja nabiera mocy prawnej. Przechodzimy do 
punktu trzeciego porządku obrad. Jest uchwała w sprawie zmian w budżecie na rok do 2022, 
chyba że są jeszcze, jakie wnioski do porządku obrad. Proszę się zgłosić, jeżeli nie to będzie 
procedowali punkt trzeci porządku obrad.  

Nie widzę.  

Punkt trzeci porządku obrad. Uchwała ws. zmian w budżecie na rok 2022. Panie Wójcie, jest 
obecna pani skarbnik Lilianna Kłos z nami. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn) 

Tak, ja myślę, że tutaj całą tej zmiany państwu przedstawi pani skarbnik, chciałbym tylko 
przywitać pana Przewodniczącego, szanowną Radę wszystkich tutaj oglądających dzisiejszą 
sesję i tylko dodać, że zmiany z którymi państwo macie do czynienia na dzisiejszej sesji, są 
spowodowane otwartymi ofertami na realizację zadań inwestycyjnych, tak jak państwu 
pewnie wiadomo, przeważnie te zadania są znacznie droższe niż to, co planowaliśmy pod 
koniec ubiegłego roku, stąd jest konieczność zwiększenia i konieczność pewnych przesunięć 
w budżecie. Tyle ode mnie, a szczegółowych informacji udzieli pani skarbnik Liliana Kłos 
bardzo proszę pani skarbnik. 

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy) 

Dzień dobry państwu. 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady) 

Dzień dobry, witamy panią serdecznie. 

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy) 

Jeżeli chodzi o zmiany, to dochody budżetu, zwiększamy o niewiele, przepraszam dochody 
budżetu to nawet zmniejszamy o kwotę 723 546 zł, a to z tego tytułu, że przesuwamy 
1 000 000 zł, który mieliśmy uwzględniony w dochodach tegorocznych z rządowego funduszu 
Polski Ład które to środki są przeznaczone na budowę i przebudowę dróg gminnych. To jest 
pięć dróg, to są drogi Wąska, Dolna, Borkowa, Rycerska i Poziomkowa, dlatego że udział 
własny na razie nie zmieniamy kwoty wydatków ogółem przeznaczonych na rok bieżący i na 
rok przyszły będzie to przedmiotem zmian w następnej sesji, dlatego że jak państwo 
otrzymaliście te materiały, to jeszcze nie było harmonogramu przygotowanego przez 
wykonawcę teraz harmonogram już mamy, ale to zmienimy dopiero w czerwcu. Natomiast 
środki, udział własny gminy, niestety jest wyższy, dlatego że przetarg niestety poszedł za 
większe pieniądze, co było przedmiotem na poprzedniej sesji, zmian na poprzedniej sesji, 
gdzie dokładaliśmy 1 400 000 natomiast udział własny jest większy, a ponieważ najpierw 
musimy zapłacić udział własny wykonawcy, dopiero wtedy może wystąpić o ośrodki z 
Polskiego Ładu, dlatego też zwiększamy udział środków własnych o 1 000 000, zmniejszamy 
udział z Polskiego Ładu na dzień dzisiejszy o 1 000 000, co pociąga za sobą zmniejszenie 
dochodów o tenże 1 000 000. A jednocześnie dochody bieżące są zwiększono 278 454 zł, to 
jest tak jak państwo otrzymali to w wyjaśnieniu kwota otrzymanych środków z urzędów 
skarbowych dotyczącą sprzedaży hurtowej napojów alkoholowych, i z stąd ogółem dochody 
się zmniejszają o 723 546 złotych, natomiast wydatki ogółem zwiększane są o kwotę 276 
454, czyli o taką kwotę o jaką zwiększono nam, o jaką zwiększyliśmy dochody z tytułu 
otrzymanych świadczeń za hurtową sprzedaż napojów alkoholowych, przy czym w związku 
ze zwiększeniem o 276 454 zł wydatki bieżące zwiększamy o 285 454 zł, z czego to 276 454 
przeznaczamy na realizację Gminnego Programu rozwiązywania problemów alkoholowych i 
zwalczania narkomanii. To są dwa rozdziały 851 54 rozpisane to jest w tabeli nr 2, jakie to są 
paragrafy, natomiast jednocześnie zwiększamy o 9000 wydatki bieżące dokonywane ze 
środków funduszy sołeckich, co wynika, ze zmiany z wniosku zmieniającego, który złożyło 
sołectwo Podolszyn Nowy, gdzie przesunęło kwotę 9000 przeznaczoną wcześniej na projekty 
wodociągów i przeznaczyło tą kwotę na różne zadania bieżące. I tak, jeżeli chodzi o wydatki 
majątkowe, to właśnie jest to zmniejszenie o 9000 plus przesunięcie kwoty 135 000 z 
wydatków inwestycyjnych przeznaczonych na wodociągi gminne do wydatków 
inwestycyjnych, ale przeznaczonych na kanalizację. To jest przesunięcie z rozdziału 0 10 43 
do rozdziału 0 10 44. Ponadto wydatki majątkowe to tam w załączniku, w tabeli nr 2a macie 
państwo zapis, że ta przebudowa dróg gminnych, które wymieniłam wcześniej to jest tylko 
źródło finansowania zmniejszone. Jeżeli chodzi o tabelę nr 2 to zawiera ona jeszcze inne 
przesunięcia, tak o 2800 zwiększamy § 42 70 na zakup usług remontowych, to wynika, te 
wszystkie zmiany bieżące ujęte w tabeli nr 2, przepraszam, nie wszystkie większość, wynika 
ze zmiany przeznaczenia środków funduszu sołeckiego. Nie wiem czy jest sens je omawiać, 
no bo tak z tej kwoty 9000 to sołectwo Podolszyn 2 800 przeznaczyło na właśnie remonty 
dróg, moment znajdę sobie to sołectwo. Na remonty dróg kwotę 1000 zł przeznaczyło na 
zakup tablicy ogłoszeniowej, to znaczy wcześniej mieli 1000, a teraz dodali 1000 to mają 
2000, to jest w rozdziale 750 75, przy czym jednocześnie przesuwamy tu kwotę 25 000 z 



rozdziału 750 95 do 750 75 i dlatego ta różnica w całym rozdziale 750 to jest ten wzrost o 
1000 zł z funduszu sołeckiego. 2000 z tej kwoty 9 000 przeznaczyli na zakup wyposażenia dla 
Bajkowego Przedszkola w Ładach. 3200 zł przeznaczyli na wyjazd szkoleniowy dla 
mieszkańców w zakresie walki ze smogiem, to znaczy tam mieli 10 000 wcześniej, teraz 
zwiększyli o 3200, i jeszcze jest przesunięcie takie z § 42 10 do § 4 300 w tym sołectwie i to 
jest ujęte również w załączniku nr 2 w rozdziale 900 04 to wynika po prostu błędnego zapisu 
wcześniej w funduszu sołeckim wydatków na pielęgnację terenów zieleni. Jeżeli chodzi o 
wydatki to by były takie zmiany. Oczywiście te zmiany powodują zwiększenie deficytu w tym 
roku, dlatego że nie zmieniamy kwoty wydatków na inwestycję finansowaną w dużej mierze 
ze środków Polskiego Ładu, a zmniejszamy dochody, no ale te dochody zwiększamy w roku 
przyszłym i to powoduje zmniejszenie deficytu roku 2023 i jednoczesne zwiększenie w roku 
2022. To w treści uchwały macie państwo opisane i tu jeszcze w treści uchwały jest zapis, że 
w uchwale z 28 kwietnia, dokonuje się sprostowania błędnego zapisu ujętego w § 5 tamtej 
uchwały, bo pomyłkowo wpisano w treści, że zmian dokonujemy na wniosek sołectwa 
Jaworowa 2 a tak naprawdę to dokonaliśmy zmian na wniosek sołectwa Jaworowa 1 i 
dlatego jest to sprostowanie. Tam jeszcze macie państwo tabelę dotyczącą zarówno 
dochodów, jak i wydatków dotyczących realizacji Gminnego Program Profilaktyki 
rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomani, to jest takie tylko 
wycinek z budżetu który obecnie jest po tych zmianach przeznaczony na no właśnie na 
realizację tego programu, co wynika ze zwiększenia środków ze sprzedaży hurtowej, no one 
podobnie jak opłaty ze zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych powinny być wydawane 
na realizację tego programu. Kiedyś to były dwa programy, ale od tego roku jest jeden 
program, klasyfikacje nadal pozostają dwie 851 54 i 851 53, i jeżeli chodzi o te zmiany, to by 
było chyba na tyle. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady) 

Dziękuję pani skarbnik za wyjaśnienia, otwieram dyskusję, proszę bardzo, czy są pytania w 
kwestii uchwały budżetowej, którą omawiamy w tej chwili na dzisiejszej sesji. Dość czytelne, 
wydaje się to pani skarbnik przedstawiła.  

Nie widzę osób, które by się zgłaszały do dyskusji przed głosowaniem. Ponownie proszę 
państwa o potwierdzeniu obecności, wiem że pan radny Marek Bańburski jest obecny a nie 
potwierdził obecności, także pani Olgo proszę jeszcze raz i państwa radnych o potwierdzenie 
obecność na sesji.  

W tej chwili widzę, że nie mamy pani Henryki Koper, pani Agaty Kuran-Kalaty i pani radnej 
Teresy Senderowskiej. Tak pani Olgo? 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn) 

Panie Przewodniczący, ponownie siebie nie widzę, chociaż nacisnąłem kworum. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady) 

W tej chwili jest pan obecnie tak mi się to wydaje przynajmniej tak mi się to wyświetla. 
Proszę o informację o obecności państwa radnych. 19, jeszcze 2 osoby, a teraz pan Andrzej, 
faktycznie tutaj. Pani Olgo, pani potwierdzi tutaj pana Radnego Góreckiego na sesji, że pan 



radny jest obecny. Dziękuję, pani Radna Sendrowska, nie słyszę, nie widzę pani, to zamykamy 
potwierdzenia, sprawdzenia obecności i przejdziemy do głosowania projektu uchwały. 

Pani Olgo, proszę przedstawić głosowanie, będziemy głosowali. Przystępujemy do 
głosowania, Uchwała w sprawie zmian w budżecie na rok 2202, kto z państwa radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały, kto jest przeciw, kto się wstrzymał. 18 za, 2 głosy 
wstrzymujące, jedna osoba nieobecna. Uchwała została przyjęta. Przechodzimy, do pkt 4 
porządku obrad. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy finansowej na lata od 
2022 - 2030, poproszę panią skarbnik o informację i omówienie projektu uchwały. 

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy) 

Jeżeli chodzi o wieloletnią prognozę finansową, to tutaj aktualizacja tej prognozy dotyczy w 
zasadzie 2 lat: roku 2022 i roku 2023, rok 2022 no to są wprowadzone te zmiany, o których 
państwu powiedziałam przed chwilą, w związku z uchwałą zmieniającą. Natomiast rok 2023 
to tutaj jest wprowadzone zwiększenie na projekt i budowę żłobka i jest w opisie dodany 
tutaj projekt budowa żłobka wraz wyposażeniem i nastąpiła zmiana i planowanych łącznych 
nakładów finansowych o 1 500 000 zł i te środki są dołożone w WPFie na rok 2023, tak jak 
wcześniej powiedziałam, że na rok 2023 to tam deficyt się zmniejsza, w związku tym, że 
przesunęliśmy środki z Polskiego Ładu, to tak to tutaj, pod tym względem się zmniejszył, ale 
jednocześnie dołożyliśmy te 1 500 000 na żłobek, co spowodowało zwiększenie deficytu o 
500 000 i te 500 000 jest finansowane z wolnych środków, które jeszcze posiadamy. I tutaj 
zmiana najpierw może zaczniemy od wykazu przedsięwzięć, dlatego że w wykazie 
przedsięwzięć zmiany dotyczą w zasadzie 3 zadań, a mianowicie tego żłobka, gdzie dołożone 
jest 1 500 000 do wydatków na rok 2023. W wodociągach jest zmniejszenie na rok 2022 to 
wynika z uchwały podjętej przed chwilą o 144 i dążenie 135 000 na kanalizację na rok 2022. 
Natomiast, jeżeli chodzi o te drogi budowane z udziałem Polskiego Ładu, to w samym WPF 
nie widać zmiany, bo WPF nie pokazuje co jest ze środków zewnętrznych, a co jest z naszych. 
To tyle, jeżeli chodzi o wykaz, natomiast w samym załączniku, no to macie państwo 
zwiększenie dochody, tak jak ww uchwale przewidzianej, uchwalonej przed chwila, 
natomiast na rok 2023 dochody są zwiększone o 1 000 000 to są środki właśnie z Polskiego 
Ładu i zwiększamy dochody majątkowe, bo dochody bieżące pozostawiliśmy na tym samym 
poziomie, jeżeli chodzi o wydatki, to wydatki są zwiększone o 1 500 000 w związku ze 
zwiększeniem środków potrzebnych na rozstrzygnięcie przetargu, a potem budowanie 
żłobka w Raszynie i te wydatki dotyczą tylko wydatków inwestycyjnych, bieżące 
pozostawiamy na samym poziomie. No i wynik budżetu jest w tym roku, deficyt wyższy o 1 
000 000, w przyszłym roku deficyt wyższy o 500 000. Zarówno jeden deficyt jak i drugi jest 
finansowany wolnymi środkami. Jeżeli chodzi oraz rozchody, to rozchody na tym samym 
poziomie, bo to są środki przeznaczone na wykup obligacji. Dziękuję.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady) 

Dziękuję bardzo, otwieram dyskusję, proszę bardzo, czy są pytania.  

Ja mam pytanie w kwestii pani Lilo długu, zostajemy na tym poziomie 37 000 000 z małym 
tam 540 000 tak, takie zadłużenie mamy na obecną chwilę. 

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy) 



Nie, na obecną chwilę mamy zadłużenie na poziomie 41 567 000, 37 540 000 będzie na 
koniec roku, dlatego, że w październiku będziemy wykupywać serię obligacji za 4 000 000. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady) 

Rozumiem, dziękuję bardzo. Są pytania jeszcze w kwestii prognozy wieloletniej, jeżeli nie, to 
przejdziemy do głosowania projektu uchwały, proszę bardzo, pani Olgo o wyświetlanie 
możliwości głosowania. Przechodzimy do głosowania, Uchwała w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022 - 2030. Kto z państwa radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały, kto jest przeciw, kto się wstrzymał. 14 za, 6 głosów 
wstrzymujących, jedna osoba nieobecna, uchwała została przyjęta. Przechodzimy do punktu 
5. W związku z wyczerpaniem porządku obrad zamykam obrady 57 sesji Rady Gminy Raszyn. 
Dziękuję państwu za obecność, pani Lili za informacje co do uchwały budżetowej i 
wieloletniej prognozy. Dziękuję, panie Wójcie za pana obecność i państwu również dziękuję 
wszystkim za obecność. Dziękuję, miłego popołudnia, do widzenia. 

 


